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	الاتحــاد  الــدولي  للاتصــالات

	
	مكتب
تقييس الاتصالات


	
	
	جنيف، 1 ديسمبر 2005


	المرجع:
	TSB Circular 49
COM 3/ST
	-
إلى إدارات الدول الأعضاء في الاتحاد



	الهاتف:

الفاكس:
البريد الإلكتروني:
	+41 22 730 5989
+41 22 730 5853
tsbsg3@itu.int
	نسخة إلى:
-
أعضاء قطاع تقييس الاتصالات؛

-
المنتسبين في قطاع تقييس الاتصالات؛

-
رئيس ونواب رئيس لجنة الدراسات 3؛

-
مدير مكتب تنمية الاتصالات؛

-
مدير مكتب الاتصالات الراديوية


الموضوع:
استبيان لجنة الدراسات 3 بشأن حصص أسعار المحاسبة/أسعار التسوية للخدمة الهاتفية 
الأوتوماتية الدولية

حضرات السادة والسيدات،

تحية طيبة وبعد ...
1
توخياً لرصد حركة أسعار المحاسبة على مر الزمن أجريت عشر دراسات منذ عام 1992. وقد تمخضت هذه الدراسات عن نتائج هامة ورأت لجنة الدراسات 3 أنها مفيدة للغاية.
2
وطبقاً لما جاء في الفقرة 2.B من الملحق B من التوصية D.140 طلبت لجنة الدراسات 3 من مكتب تقييس الاتصالات مواصلة الدراسة بتوزيع استبيان آخر بغية جمع المعلومات بالنسبة للتاريخ المرجع 1 يناير 2006.
3
وقد وضعت التوصية D.140 عدة مبادئ وأوصت على وجه التحديد "بأن تقوم [الإدارات] على أساس طوعي بتبليغ المعلومات المتعلقة بأسعار المحاسبة المنطبقة على الخدمة الهاتفية الأوتوماتية الدولية إلى مدير مكتب تقييس الاتصالات في شكل إجمالي وفقاً للخطوط التوجيهية الواردة في الملحق B بغية المشاركة في دراسات القطاع المتعلقة بتحركات أسعار المحاسبة".
4
وجدير بالذكر أن المعلومات التي يتلقاها المكتب تبقى طي الكتمان. ولسوف تعالج الردود بحيث لا يبدو اسم الإدارة/وكالة التشغيل المعترف بها ولا عدد الاتصالات في شكل العرض النهائي. كما سيعمد المكتب إلى تلخيص الردود وإرسال نسخة من ذلك إلى جميع الإدارات/وكالات التشغيل المعترف بها التي تكون قد ردت على الاستبيان.

5
وقد أعد المكتب الملحق المشفوع بهذه الرسالة تسهيلاً لردكم. وترد في شكل ملاحظات التفسيرات المتعلقة باستكمال الاستبيان. ويتعين أن تشير المعلومات المطلوبة إلى 1 يناير 2005 و1 يناير 2006.

6
وسأكون ممتناً لو تفضلتم باستكمال هذا الملحق وإرساله إلى مكتب تقييس الاتصالات في موعد أقصاه 1 مارس 2006.
7
وأي استعلام أو استيضاح بخصوص هذا الاستبيان ينبغي أن يوجّه إلي، وحبذا لو كان ذلك بالبريد الإلكتروني على العنوان: tsbsg3@itu.int.
8
وأود هنا أن أشدد على أهمية هذا الاستبيان بالنسبة إلى مواصلة الدراسات في المكتب ومن أجل استكمال العمل المتعلق بالتوصية D.140. ولذلك فإنني أعتمد على تعاونكم الفعال في الحرص على أن تكون الإجابات على أكمل وجه ممكن وعلى أنى تصلني في غضون المهلة المحددة.
وتفضلوا بقبول فائق التقدير والاحترام.

ﮪ. جاو
مدير مكتب تقييس الاتصالات
الملحقات: 1

Please return this table completed to the following address:
Telecommunication Standardization Bureau/ITU
Place des Nations
CH-1211 GENEVA 20
fax. : +41 22 730 5853
E-mail: tsbsg3@itu.int

ANNEX
(to TSB Circular 49)

Response to the Questionnaire on accounting rate shares/settlement rates
for outgoing traffic (Recommendation D.140)

Administration/ROA's name: ............................................................…………………

I
Direct relations

A
Total number of automatic telephone relations (for direct relations only)

Total number of automatic direct telephone relations as at 1 January 2005:
................

Total number of automatic direct telephone relations as at 1 January 2006:
................

Number of automatic direct telephone relations for which the accounting
rate share/settlement rate was reduced between 2005 and 2006:

................

B
Rates movement

B.1
Outgoing calls terminating on fixed networks

	Outgoing accounting rate share/settlement rate levels in SDRs
	Percentage of relations
for year 2005
	Percentage of relations
for year 2006

	greater than 0.500

0.400 – 0.499

0.350 – 0.399

0.300 - 0.349

0.250 - 0.299

0.200 - 0.249

0.150 - 0.199

0.100 - 0.149

0.050 - 0.099

less than 0.049

Total
	............ %

............. %

............ %

............ %

............ %

............ %

............ %

............ %

............ %

............ %

100 %
	............ %

............ %

............ %

............ %

............ %

............ %

............ %

............ %

............  %

............ %

100 %


Notes: 

1.
Only standard rates of calls terminating on fixed networks should be taken into account.  Where off peak rates or other special rates (volume discount) apply in a particular relation, these should be ignored for the purpose of this Questionnaire.

2.
For 2005, count the number of direct relations which have accounting rate shares/settlement rates less than 0.049 SDRs, then count the number of direct relations which have accounting rate shares/settlement rates between 0.050 and 0.090 SDRs etc.  Divide each number obtained by the total number of direct relations in 2005 and put the results in the above table.

3. Repeat the same exercise for year 2006.

B.2
Outgoing calls terminating on mobile networks

On all the relations in A, the total number of relations which outgoing accounting rate shares/settlement rates for mobile termination are higher than those for fixed termination is ______________ relations for year 2005 and ______________relations for year 2006.

The simple average of the differential between outgoing accounting rate share/settlement rate for mobile termination and that for fixed termination is______SDR for year 2005 and ________SDR for year 2006.

The highest differential between outgoing accounting rate share/settlement rate for mobile termination and that for fixed termination is ______________SDR for year 2005 and _________SDR for year 2006.

The lowest differential between outgoing accounting rate share/settlement rate for mobile termination and that for fixed termination is ______________SDR for year 2005 and _________SDR for year 2006.

Notes:

1. Answer questions in B.2 if your administration is paying higher accounting rate share/settlement rate or mobile surcharge for mobile terminated traffic.

2. Count the number of direct relations in A which outgoing accounting rate shares/settlement rates for mobile termination are higher than those for fixed termination.

3. The differential between outgoing accounting rate share/settlement rate for mobile termination and that for fixed termination is equal to outgoing accounting rate share/settlement rate for mobile termination minus outgoing accounting rate share/settlement rate for fixed termination.

II
Transit relations

Published transit share for outgoing traffic

Number of transit relations at 1 January 2005
_______________

Number of transit relations at 1 January 2006
_______________

Number of independent transit providers at 1 January 2005
__________________

Number of independent transit providers at 1 January 2006
__________________

Average outgoing transit share at 1 January 2005
__________________

Average outgoing transit share at 1 January 2006
__________________
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III
Lowest accounting rate share/settlement rate

What is the lowest accounting rate share/settlement rate your administration is applying for the incoming traffic (except “sender keeps all”)?

Lowest accounting rate share/settlement rate:
_____________  SDR

___________________

ATTENTION


The data requested are accounting rate shares/settlement rates and not accounting rates
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